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Protokół Nr XXXVI/2021 

z sesji Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia 27 października 2021 roku 
 

Data i godzina spotkania 27.10.2021 r.   godz. 11.00  
 

 Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski 

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz 

Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 

Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego Pan Marek Lemieszek 

Radca Prawny Urzędu Pan Dariusz Bączek 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Robert 
Trusewicz 

Prezes GPK Karolewo Pan Krzysztof Tetfejer 

Inspektor ds. Oświaty Pani Anna Abramowicz 

Inspektor ds. promocji Pani Marta Szmyd 

Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

Nieobecni : Radna Pan Wyszomirski Tomasz 
Radna Pan Rutkowski Zbigniew 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Juchniewicz stwierdziła, że na 15 radnych 
obecnych jest 13 w związku z czym obrady są prawomocne. Nieobecni radni to Pan Rutkowski 
Zbigniew oraz Pan Wyszomirski Tomasz   
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż sesja jest nagrywana i osoby w niej 
uczestniczące muszą liczyć się z tym, że materiał może zostać upubliczniony.  
Przewodnicząca Rady Gminy Kętrzyn przywitała obecnego na sesji Starostę Powiatu 
Kętrzyńskiego Pana Michała Kochanowskiego. 
 
Przewodnicząca poprosiła o powstanie wszystkich obecnych i uczczenie minutą ciszy pamięć 
naszego kolegi samorządowca i długoletniego przewodniczącego Rady Gminy, który odszedł 
od nas kilka dni temu. Przewodnicząca podziękowała wszystkim zgromadzonym. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad: 
 
1/ Otwarcie posiedzenia           

2/ Stwierdzenie prawomocności obrad 

3/ Wybór sekretarza obrad 

4/ Sprawozdanie z działalności wójta w okresie między sesjami 

5/ Sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie 

6/ Podjęcie uchwał : 

 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 
 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na opracowanie 

dokumentacji projektowej pn. Poprawa parametrów techniczno-użytkowych drogi 
powiatowej Nr 1737N, drogiNr1618N Koczarki - Krzyżany 

 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na opracowanie 
dokumentacji projektowej pn. Poprawa parametrów techniczno- użytkowych drogi 
powiatowej Nr 1727N na odcinku Nowa Różanka do granicy Gminy w kierunku 
miejscowości Winda 

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego Wykonanie ( budowa) przejścia dla pieszych w obrębie 
skrzyżowania drogi powiatowej Nr 1735 N Kętrzyn – Sławkowo-Nakomiady z drogą 
podporządkowaną 
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 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na opracowanie 
dokumentacji projektowej pn. poprawa parametrów techniczno-użytkowych drogi 
powiatowej Nr 1799N na odcinku od DW 650 do granicy gminy w kierunku 
miejscowości Dłużec 

 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
i przekazania go do zaopiniowania 

 w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów – Szlak Świętej 
Warmii 

 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Kętrzyn 
7/ Interpelacje i zapytania radnych 
8/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
9/ Przyjęcie protokołów z sesji 
 - z sesji z dnia 15.09.2021 roku 
10/ Sprawy różne;  
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy . 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz poddała pod głosowanie 
przyjęcie proponowanych zmian.  

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
Przewodnicząca Rady Gminy wskazała, iż z przyczyn technicznych ( brak możliwości oddania 
głosu przez radnego Pana Mirosława Tomasika ) zarządza reasumpcję głosowania. 
 
Przebieg głosowania : ( reasumpcja ) 
„za” : 13  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
 

Na sesję Rady Gminy przybył radny Pan Rutkowski Zbigniew. 
 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad po zmianach. 
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 
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       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
 

 

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski podziękował byłemu sołtysowi -  Pani Monice , 
która złożyła rezygnację z pełnionej funkcji. Wójt Gminy wyjaśnił, iż w imieniu wszystkich 
radnych, sołtysów ,mieszkańców dziękuje za cierpliwość i wytrwałość. Dodał, iż chciałby 
życzyć spokoju, pociechy i wszystkiego dobrego. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy również w imieniu Rady Gminy Kętrzyn  podziękowała pani 
Monice 
za ofiarną pracę, za życzliwość  i serdeczność.  
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski poprosił o udzielenie głosu obecnemu Staroście 
Panu Michałowi Kochanowskiemu. 
 
Starosta Kętrzyński Pan Michał Kochanowski przywitał radnych, sołtysów oraz  przedstawicieli 
Urzędu Gminy. Wyjaśnił, iż  przyjął pewną praktykę pojawiania się na sesjach rad gmin, 
powiatu Kętrzyńskiego. Z uwagi na fakt, iż  w porządku obrad jest szereg punktów dotyczących 
współpracy 
wzajemnej samorządu powiatu Kętrzyńskiego z samorządem gminy wiejskiej Kętrzyn  - jest to 
dobry moment na spotkanie. Starosta Kętrzyński wyjaśnił, iż  współpracujemy na kilku 
obszarach. Jesteśmy niezależnymi samorządami względem siebie, natomiast są pewne 
obszary, w których ta współpraca jest widoczna ,za co panu wójtowi serdecznie i państwu 
radnym dziękuję. To jest na pewno służba zdrowia  - ochrona zdrowia i ma na myśli szpital 
powiatowy. Dziękuje  gminie Kętrzyn, która również w poprzedniej kadencji włożyła pewien 
wkład finansowy w funkcjonowanie naszej placówki - ten szpital po 3 latach tej kadencji jest 
już zupełnie inną placówką. Dzisiaj odbywają się zajęcia ze studentami szóstego roku wydziału 
lekarskiego Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego. Mamy kadrę profesorów na oddziale 
chirurgii ogólnej bloku operacyjnego. Zatrudniliśmy też lekarzy z zagranicy- nie ma innej 
możliwości dzisiaj. Starosta wskazał, iż czuje wewnętrzny spokój, że naprawdę idziemy w 
dobrym kierunku. Drugim obszarem, w którym wzajemnie też realizujemy nasze zadania to na 
pewno pomoc społeczna, funkcjonowanie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, domu 
pomocy społecznej. Starosta zaapelował i zwrócił się do wójta, do kierowników ośrodków 
pomocy społecznej o to, aby życzliwie patrzeć na dom pomocy społecznej, bo wie, że to jest 
rola gminy, która kieruje osobę którą rodzina chce, aby była pensjonariuszem domu pomocy 
społecznej. Dodał, iż po sytuacji pandemicznej pojawił się problem - liczba pensjonariuszy się 
zmniejszyła. Próbujemy różnymi metodami - pisma do wójta, do kierowników OPS, ogłoszenia 
parafialne, listy publiczne – aby wypełnić tą lukę-  powstaje problem finansowy domu pomocy 
społecznej, ale oczywiście musimy sobie z tym z tym radzić. Na pewno też obszarem 
wzajemnej współpracy jest oświata -  połowa naszych budżetów, czy to jest budżet gminy ,czy 
budżet powiatu ,to są wydatki szeroko rozumiane oświatowe. Również inwestycje , które 
zostały poczynione -  w ostatnich 3 latach np. remont internatu - tu jest standard naprawdę 
hotelowy  oraz  długo oczekiwany remont basenu poprawiający jakość i komfort wody . Ważne 
stało się również  powstanie ośrodka doskonalenia nauczycieli - to jest nowa jednostka 
powiatowa działająca przy poradni psychologiczno-pedagogicznej. W budżecie każdej szkoły 
jest procent na realizację zadań szkoleniowych nauczycieli -  zamiast te środki wydawać  na 
zewnątrz - dzisiaj mamy jednostkę ze świetnymi metodykami, którzy na rzecz właśnie gmin 
powiatu kętrzyńskiego czy też powiatu mrągowskiego, 
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doskonalą kadrę nauczycielską.  Starosta zauważył, iż powstał również punkt paszportowy 
obsługujący mieszkańców naszego powiatu, ale też powiatu mrągowskiego. To są te takie 
obszary poza inwestycyjne -  one są ważne, bo pomoc społeczna, służba zdrowia, oświata to 
jest no 70% 
łącznie budżetowych wydatków. Kiedy otrzymujemy wnioski do budżetu często dotyczą one  
raczej remontów i dróg ,chodników i spraw infrastruktury.  Starosta wskazał, iż w momencie, 
kiedy pojawiają się jakieś możliwości finansowania zewnętrznego inwestycji, to pierwszym 
samorządem, na który patrzy jest gmina wiejska Kętrzyn. Przykładem jest fakt, iż kiedy 
montowaliśmy most na rzece - kiedy remontowaliśmy most w Mnichowie ( gmina Reszel )  z 
dotacji ministerstwa infrastruktury i z oszczędności, które zostały, ministerstwo pozwala wydać 
te oszczędności na chodnik -  zrealizowaliśmy inwestycje w Kotkowie - ponad 100 m chodnika. 
Gmina Kętrzyn tutaj nic nie dołożyła i  były to środki pozyskane przez powiat kętrzyński. Teraz 
kończy się inwestycja w gminie Korsze - most na rzece Guber w miejscowości Prosna i znów 
po przetargu powstały oszczędności, które przeznaczone zostaną na realizację inwestycji w 
gminie wiejskiej Kętrzyn -  chodnik w miejscowości Nowa Wieś. Łącznie z przebudową 
skrzyżowania, oświetleniem, czyli realizacja programu Bezpieczne Przejścia. Tutaj wspólnie 
do wkładu własnego, który należy do umowy zrealizować realizujemy to z gminą wiejską 
Kętrzyn. Szanowni Starosta poinformował, iż wspólnie z wójtem wziął udział w rozstrzygnięciu 
zadań z zakresu Polskiego Ładu. Tutaj powiat kętrzyński otrzymał ponad 13 000 000 zł z czego 
większość inwestycji będzie też realizowana na terenie gminy wiejskiej Kętrzyn -  droga 
Mażany-Parcz (cały odcinek) oraz drogę od drogi wojewódzkiej na Srokowo 590 w kierunku 
Radziej-Dłużca . Są to 2 potężne inwestycje - ponad 9 000 000 zł wkład własny powiatu 
Kętrzyńskiego. Starosta wyjaśnił, iż przy okazji chciałby podziękować także 
parlamentarzystom, którzy nas wsparli i ten wniosek został pozytywnie zaakceptowany - panią 
senator Małgorzatę Kopiczko pana posła Jerzego Małeckiego. Starosta zauważył, iż gmina 
wiejska Kętrzyn także ma w zarządzie powiatu, swego przedstawiciela Panią Olgę Wanago, 
dyrektora szkoły, która naprawdę o interesy gminy na każdym posiedzeniu zarządu bardzo 
,bardzo zabiega  -  też należą się podziękowania pani radnej. Starostwa wyjaśnił, iż nie 
jesteśmy w stanie przewidzieć kto będzie za 2 lata starostą ,nie jesteśmy nawet  przewidzieć, 
kto będzie za 2 lata wójtem, chociaż głęboko wierzy, że będzie to wójt obecny. Wskazał, że 
jeżeli uzbroimy się w pewne dokumentacje, uzbroimy się w możliwości aplikowania o środki 
zewnętrzne. Wówczas  niezależnie, kto będzie kontynuował tą pracę, skorzystają z tego 
następcy. Przypomniał, iż  sam z taką sytuacją się zmierzył, kiedy został starostą i pojawiły się 
pierwsze możliwości Fundusz Dróg Samorządowych. Teraz Fundusz Rozwoju Dróg - środki 
też europejskie jeszcze ostatnie w 2019 roku i trzeba było szybko złożyć jakiś projekt. 
Dokumentacja projektowa była przygotowana  na Korsze, na Reszel - brakowało tych 
dokumentacji na gminę wiejską Kętrzyn  dlatego też w pierwszym roku brak było tych 
inwestycji. Dzisiaj to taka wspólna decyzja, żeby mieć ten początek do aplikowania o środki 
zewnętrzne. Powiat kętrzyński  - tylko samych dróg powiatowych na terenie naszego powiatu 
jest 450 km  - najwięcej w gminie Korsze. Mamy więcej obiektów mostowych niż np. powiat 
giżycki, który słynie z wody. Każdego roku staraliśmy się wyremontować przynajmniej 1 most  
- to są Krelikiejmy , Silginy to wspomniane już Prosna ,Dłużec, Mnichowo -  obiekty mostowe, 
które zrealizowaliśmy  : 5 mostów, 5 obiektów mostowych w ciągu 3 lat. Uważa, że jest to 
bardzo dobry wynik. Ustawa o drogach publicznych mówi, że drogą powiatową, powinna być 
droga, która łączy stolice gmin między sobą i stolice gmin ze stolicą powiatu. To, to jest droga 
powiatowa w myśl ustawy o drogach publicznych, oraz wiemy, że są drogi powiatowe, które 
są drogami leśnymi, drogami o nawierzchni nieutwardzonej, gdzieś tam między polami - 
likwidacja urzędów rejonowych i powstanie powiatów w 1999 roku spowodowała, że majątek 
byłych urzędów rejonowych został przejęty przez powiat. Dzisiaj to jest nasz majątek, o który 
musimy dbać.  Od roku 2018, czyli tej kadencji do dzisiaj, kwota środków zaangażowanych w 
gminę wiejską Kętrzyn, to ponad 7 000 000 zł. W tym czasie udało się zrealizować zadania 
drogowe na odcinku ponad 6 km dróg i chodników na długości 1 km . Starosta podkreślił, iż w 
każdym roku są  jakieś inwestycję w gminie. Należy jednak pamiętać, iż oprócz gminy wiejskiej 
Kętrzyn jest jeszcze 6 gmin oraz jest miasto Kętrzyn gdzie to też są jeszcze drogi powiatowe. 
Dodatkowo jednostki oświatowe i szpital -  te wydatki też są skoncentrowane. Kiedy była 
reforma administracji terytorialnej w kraju, profesor ś.p prof. Kulesza, mówił, że powiat ma być 
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komplementarny wobec gmin, dlatego też realizujemy to i równomiernie koncentrujemy środki. 
Starosta Kętrzyński wyjaśnił, iż  zarząd powiatu jest kolegialny, a starosta nie jest organem 
wykonawczym - jest jedynie przewodniczącym zarządu. Kolegialny zarząd powoduje to, że 
mamy w zarządzie przedstawicieli różnych jednostek, różnych gmin. Gdyby hipotetycznie 
założono, że starosta jest wybierany w wyborach bezpośrednich przez mieszkańców, to może 
pojawić się zagrożenie, że byłby to najczęściej przedstawiciel największego miasta i 
koncentracja tych środków byłaby w tym obszarze, skąd pochodzi . Kolegialność zarządu 
polega na tym, że środki są rozkładane równomiernie na cały powiat.  
 
 

Ad. pkt 3 Wybór sekretarza obrad 

 

Sekretarzem obrad  została Pani  Mirosława Katiuszyn. 

 

 

Ad. Pkt. 4 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami 

 

Wójt Gminy Kętrzyn złożył sprawozdanie ze swej działalności w okresie między sesjami. 

 

Radny Pan Mirosław Tomasik spytał o pkt 7 sprawozdania - w tym pkt występują wszystkie 
oprócz okręgu nr 8 i chciałby wiedzieć dlaczego ten okręg nie jest wystawiony do przetargu. 
Czy może już jest wykonawca tego okręgu? 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wskazał, iż rejon ten w tabelce nie jest wykazany- pod zestawieniem jest 
informacja, iż rejony 1,8,9 zostały unieważnione z powodu braku ofert. Wójt wskazał, iż  w 
tabelce jest to niezmienione i może wprowadzać w błąd . 
 
Radny Pan Mirosław Tomasik wskazał, iż faktycznie nie doczytał się tej informacji stąd też 
jego pytanie było błędne. 
 
Radna Pani Mirosława Katiuszyn spytała o spotkanie w Nidzicy – chodzi o program inwestycji 
strategicznych Polski Ład .  Jaka kwota będzie przypadała na gminę Kętrzyn? 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż  25 października uczestniczył w konferencji dotyczącej 
wyników pierwszego naboru z Polskiego Ładu. Oczywiście prowadzącym spotkanie był 
premier, pan Mateusz Morawiecki. Było bardzo wielu samorządowców zarówno z Warmii , z 
Mazur, jak i z Mazowsza. Składaliśmy 3 wnioski - na 2 wnioski dostaliśmy dofinansowanie. Nie 
otrzymaliśmy dofinansowania na zadania dotyczące właściwie Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego                       ( chcieliśmy otrzymać dofinansowanie na wymianę taboru 
odpadowego czyli śmieciarki, małe duże samochody). Natomiast udało się otrzymać 
dofinansowanie na 2 pozostałe wnioski tj. na infrastrukturę wodno-kanalizacyjną, czyli dalsze 
odcinanie się od miasta, dostarczanie wody dla mieszkańców z naszych ujęć. Wniosek ten 
zawierał kwotę wnioskowanych środków  w wysokości  2 422 000 zł. Tutaj zadanie to polega 
na rozbudowie sieci wodociągowej od modernizowanej stacji uzdatniania wody w 
miejscowości Nowa Różanka, czyli na ogół sercem, że tak powiem dostarczania wody w tej 
chwili na tym obszarze gminy z nowej Różanki do miejscowości Filipówka, Biedaszki 
,Biedaszki Małe ,Smokowo Grabno, Trzy Lipy. Wraz z zakupem i montażem zbiornika na wodę 
o pojemności 100 m³ i zestawem pompowym w miejscowości Biedaszki.                       W 
budowie sieci wodociągowej Wajsznory, Nowa Wieś Mała jest około 1800 m bieżących, 
poprzedni odcinek również około 1900 m. Natomiast odcinek Wajsznory-Nowa Wieś Mała 
odcinek 1800 m bieżących wodociągu. Tu udało nam się, udało, jeszcze nie, mamy 
dofinansowanie na inne problemy ,tak, ale mam nadzieję, że uda nam się rozwiązać, pieniążki 
mamy ,dofinansowanie na rozbudowę również sieci wodociągowej Nakomiady-Salpik są to 
budynki kolonijne, są to, jest to bodajże 4 budynki kolonijne, odcinek również 1800 m 
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bieżących wodociągu, który, którzy w ogóle wody nie mają. Mam nadzieję, że uda nam się 
,uda nam się to wybudować? Budowa sieci wodociągowej Sławkowo-Wólka budując tą sieć 
wodociągową, odcinamy i dostarczamy wodę, dostarczamy wodę ,żeby nikogo i niczego nie 
pominąć. Do Wólki ,Pręgowa ,Wilkowa  i Stachowizna ,Bezławki ,Muławki. To jest 1 wniosek 
tu dofinansowanie jeszcze raz przypomnę to 2 422 000 zł. Kolejnym wnioskiem, na który 
dostaliśmy dofinansowanie, jest to poprawa infrastruktury drogowej. Przebudowa dróg w 11 
miejscowościach. To jest następujących miejscowości. Łazdoje ,Smokowo, Nakomiady, 
Wałowo, Sykstyny, Salpik Martiany, Kruszewiec ,Czerniki ,Windykajmy ,Wopławki. Kwota 
środków. Przyznanych jest 7 160 000 zł. Również do tej kwoty, gdzie część dróg się tutaj 
powtarza z poprzedniego naboru w ramach funduszu inwestycji lokalnych dla gmin 
popegeerowskich, gdzie na tamten czas po prostu te ceny stały się Nieadekwatne do czasu 
teraźniejszego Powtórzyliśmy i tutaj mamy dofinansowanie również z Polskiego Ładu, ale 
tamte dofinansowanie też jest ,też jest utrzymane, jest 2 200 000 zł. Tutaj również chciałbym 
się zatrzymać i również podziękować parlamentarzystom , dla pana posła Może najpierw dla 
Pani Senator, pani Małgorzaty Kopiczko, także dla pana Posła Pana Jerzego Małeckiego.  
Dalej, moi drodzy również na tym ,na tej konferencji są ,padły zapowiedzi kolejnego naboru z 
Polskiego Ładu. Z tego, co przedstawiono to za 2 ,3 tygodnie będzie ogłoszony kolejny nabór. 
Dziękuję. 
 
Radna Pani Mirosława Katiuszyn  spytała o spotkanie dotyczące instalacji przetwarzania 
odpadów? 
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż ciężko jest odpowiedzieć jest na te 
pytania, 
ponieważ  oglądaliśmy instalacje przetwarzania odpadów, zobaczyliśmy, jak to wygląda, czym  
to pachnie, jaka jest tego skala. Jest to inwestor, który chce zainwestować u nas, budując 
tożsamą instalację wraz z kwaterą do składowania odpadów frakcji - mineralnej jak dobrze 
pamięta. Natomiast część radnych niestety nie była , dlatego też tutaj musimy się jeszcze raz 
spotkać lub zaprosić jeszcze raz przedstawiciela, tak, żeby przedstawił dla pozostałej części 
radnych, natomiast również zobowiązaliśmy się, że do końca listopada podejmiemy 
stanowisko, czy podejmujemy się - czy chcemy tego inwestora tutaj na naszym terenie, czy 
też nie. Wykonawca ten zajmuje się produkcją RDF, czyli frakcją kaloryczną, którą należy 
spalić na spalarni, czy też w cementowni i to tożsamo chce wybudować u nas.  
 

Ad.pkt. 4 Sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w 

Karolewie 

 

Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie Pan Krzysztof  Tetfejer 
przywitał wszystkich zgromadzonych. Wyjaśnił, iż  sprawozdanie przygotowano  w oparciu o 
poprzednie sprawozdania, które odnalazł w dokumentacji spółki.  W okresie międzysesyjnym  
 - wykonano sieć wodociągową w miejscowości Nowa Wieś Kętrzyńska  (około 560 m 
bieżących) gdzie była to rozbudowa,  
- uzupełniono kruszywem ubytki w drogach w miejscowościach Kruszewiec ,Garbno, Martiany 
Pożarki ,Salpik, Owczarnia, Muławski Dwór ,Kolonia , Gnatowo, Muławki, Wajsznory 
,częściowo Smokowo Stare - tam zostało jeszcze do ukończenia wypełnienia masą 
bitumiczną.  
- obecnie trwają prace na Trzech Lipach- tutaj chodzi o uzupełnienie ubytków kruszywem w 
Nowej Różance uzupełnieniu ubytków gruzem i kruszywem w Wopławkach Również 
uzupełnienie gruzem kruszywem. 
- uzupełniono masą bitumiczną ubytki na drodze w miejscowości Biedaszki Małe w okolicy 
Spółdzielni Mieszkaniowej Windykajmy -tutaj odcinek od krzyżówki do budynku nr 2 Wilamowo 
dojazd do mostu nad Gubrem  
- wykonano studnię melioracyjną w miejscowości Czerniki na drodze w kierunku jeziora 
Siercze, 
przed ciekiem wodnym, 



Protokół z sesji Rady Gminy Kętrzyn z dnia 27 października 2021 roku Strona 7 
 

-  wykonano również studnię w Nowej Wsi w lewo od drogi wojewódzkiej, 
- wykonano zawór klopowy na przyłączu sanitarnym w miejscowości Windykajmy przez co 
usprawniono działanie odprowadzenia ścieków, 
- przebudowano studnię kanalizacji sanitarnej w miejscowości Karolewo 24  
- wykonano zjazd z drogi gminy Biedaszki Małe naprzeciw piekarni ,  
- wykonano rozbudowę sieci wodociągowej w miejscowości Muławki było tu 262 m bieżące, 
- wykonano czyszczenie rowu melioracyjnego w miejscowości Muławki, 
-  zgodnie z zapisami w decyzji wodnoprawnej , przywieziono zbiornik ze stacji uzdatniania 
wody w Nowej Różance do Martian i jest on przygotowany do podłączenia.  
- pozyskano również decyzję wodnoprawną na stacji uzdatniania wody Martiany tutaj 
następowała zmiana, chodziło o zwiększenie rozbioru wody do 100 m³ na dobę . 
- od początku roku wydano 88 sztuk warunków technicznych podłączenia do sieci 
wodnokanalizacyjnej , z czego 15 sztuk wydano od dnia poprzedniej sesji  
- wykonywano statutowe obowiązki spółki, 
 
Przeze GPK wskazał, iż nie ujął jeszcze opracowania koncepcji rozbudowy sieci 
wodociągowo-kanalizacyjnej, którą omówił Wójt. Dodał, iż  spółka przygotowała zgodnie z art. 
19 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę projekt zmian regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków gminy Kętrzyn. 
Prezes Gminnego Przedsiębiorstw Komunalnego w Karolewie wskazał, iż jeżeli są jakieś 
zebrania sołeckie - prosi o informacje i chętnie stawi się na takich spotkaniach, wysłucha 
jakichkolwiek zastrzeżeń do działalności spółki i pracowników. Wyjaśnił, iż powierzono mu 
zarządzanie tą spółką, ale tak naprawdę spółka to ludzie, a my pracujemy jako cały zespół w 
ścisłej współpracy z mieszkańcami.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła przerwę w obradach. Obrady wznowiono po przerwie. 

 

 

Ad. Pkt. 4 Podjęcie uchwał 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn   
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż projekt uchwały przewiduje wprowadzenie 
do wykazu przedsięwzięć przedsięwzięcia pod nazwą rozbudowa sieci wodociągowej i 
kanalizacji sanitarnej w obrębie Nowa Wieś Kętrzyńska działka 82 / 5 ,82 / 12, 175-78 / 8 ,168–
174 /6 obręb miasto Kętrzyn, działka 173/15. Celem wprowadzenia tej inwestycji jest poprawa 
zaopatrzenia w wodę i poprawa odprowadzania ścieków w gminie Kętrzyn. Wprowadzenie 
tego przedsięwzięcia determinuje podpisanie umowy po przetargu. Ogółem nakłady finansowe 
na tą inwestycję to 540600,00 zł, z czego limit na rok 2021 w kwocie 378 521 zł. W roku 2022  
- 162 079 zł. Skarbnik Gminy dodała, iż  wieloletnia prognoza finansowa również aktualizuje 
kwotę dochodów i wydatków po zmianach na dzień 27 października 2021 roku. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
finansowej Gminy Kętrzyn poddając ją pod głosowanie.  
 
 
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
 

Nr XXXVI/185/2021 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kętrzyn (zał. Nr 4 ) 

 
Przebieg głosowania : 
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„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż nastąpiła autopoprawka projektu uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy Kętrzyn. Autopoprawka polega na wprowadzeniu do planu 
dochodów kwoty pochodzącej z darowizny na rozbudowę sieci kanalizacyjnej i wodociągowej 
w miejscowości Nowa Wieś Kętrzyńska.  Zmieniła się kwota zwiększenia planu dochodów i 
zwiększenia planu wydatków. Ponadto  w wydziale 0 10, czyli rolnictwo i łowiectwo, 
zwiększamy kwotę z tytułu dotacji, którą gmina Kętrzyn otrzymała od wojewody warmińsko-
mazurskiego, na zwroty podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych. W dziale 010 jest 
zaklasyfikowana darowizna                       w § 0960 - jest to kwota 278 521,00 zł . W dziale 
700 zwiększamy kwotę wykonanych dochodów -  jest to dział dotyczący gospodarki 
mieszkaniowej. Tutaj zwiększamy dochody z tytułu najmu i dzierżawy składników majątkowych 
o kwotę 14 000 zł oraz z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów o kwotę 10 000 zł - 
jest to odszkodowanie, które gmina otrzymała w związku ze zniszczeniem mienia na ścieżce 
edukacyjnej w miejscowości Czerniki. W dziale administracja publiczna dział 750 zwiększamy 
dotację celową otrzymaną od GUS-u jest to dotacja w kwocie 12 000 zł i przeznaczona jest na 
wydatki dotyczące spisu powszechnego. W dziale 756 dział dotyczący dochodów od osób 
prawnych od osób fizycznych - zwiększamy plan dochodów od spadku i darowizn o kwotę 
5000 zł, wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych 167 702 zł i wpływy z opłaty 
skarbowej 10 000 zł. Skarbnik gminy zaznaczyła, iż są to kwoty już wykonane -  
wykonanie jest większe niż w tej chwili plan zatwierdzony poprzednio. W dziale różne 
rozliczenia dotyczący m.in. subwencji -  zwiększamy subwencję oświatową o kwotę 14 000 zł, 
- ta subwencja jest przeznaczona na wynagrodzenia dla nauczycieli realizujących dodatkowe 
zajęcia z uczniami, które niwelują różnicę w związku z długotrwałym przebywaniem na zdalnej 
nauce .  W związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej zmieniamy paragraf dotyczący środków, 
które pochodziły z Funduszu Dróg Samorządowych - z § 6290 zmniejszamy kwotę 450 000 zł 
i przenosimy do § 6 100 –  co wynika  z przepisów, oraz w tym paragrafie wprowadzamy do 
budżetu kwotę                                     2 000 200,00 zł - jest to kwota przeznaczona na drogi 
gminne.  W dziale 851 i 852, 855 są to działy dotyczące ochrony zdrowia, pomocy społecznej 
,rodziny - tutaj plan dochodów i wydatków spowodowany jest decyzjami zmieniającymi dotacje, 
które wydał wojewoda Warmińsko-Mazurski. W dziale 900 gospodarka komunalna I ochrona 
środowiska w rozdziale 9005 ochrona powietrza atmosferycznego i  klimatu została zapisana 
po stronie dochodów kwota 9000 zł .Jest to kwota, która wynika z porozumienia zawartego z 
Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie  i jest 
przeznaczona na utworzenie punktu doradczego w gminie, który będzie obsługiwał 
mieszkańców w zakresie projektu programu Czyste Powietrze. Jeśli chodzi o wydatki - tam, 
gdzie są wydane decyzje wojewody Warmińsko-Mazurskiego, te pieniądze są z konkretnym 
przeznaczeniem. Po stronie wydatków również znajduje to swoje odzwierciedlenie. W dziale 
600 dział dotyczy transportu łączności tutaj zwiększamy kwotę dotacji dla powiatu 
Kętrzyńskiego na pomoc finansową w kwocie 58 700 zł. Oprócz tego jeszcze również zostały 
zwiększone wydatki na bieżące utrzymanie dróg, czyli na zakup materiałów oraz wyposażenia- 
jest to przeważnie piasek i zakup usług. W dziale 700  zwiększono również paragraf dotyczący 
zakupów i materiałów w kwocie 1900 zł. W dziale 750 są wydatki osobowe pracowników, 
którzy brali udział w spisie powszechnym. W dziale 801 również 14 000 zł zwiększenie na 
wynagrodzenia osobowe pracowników ,w dziale 851 zwiększone wynagrodzenia i pochodną 
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od wynagrodzeń są to wydatki związane z decyzją wojewody Warmińsko-Mazurskiego i są to 
wydatki związane przeciwdziałaniu pandemii covid. Rozdział 852, 855 są to wydatki, które 
wprowadzone są na podstawie decyzji wojewody Warmińsko-Mazurskiego w dziale 900 - na 
obsługę stanowiska pracy, które będzie związane z programem Czyste Powietrze i w dziale 
921 zmiany dotyczące funduszy sołeckich. Oprócz tego jest zwiększona dotacja dla Gminnego 
Ośrodka Kultury w Kętrzynie o kwotę 50 000 zł, w związku z zatrudnieniem pracowników. W 
dziale 600 związanym z drogami – dotyczy to dróg z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych -  dokumentacja na przebudowę dróg wewnętrznych w miejscowości Smokowo, z 
wykonaniem kanalizacji deszczowej działka 6/5 , 6/20 ,w tym dokumentacja kwota 673 685 zł, 
dokumentacja przebudowa drogi w miejscowości Nakomiady działka 266/25 , 226/21 wraz z 
przebudową kanalizacji sanitarnej i wykonaniem kanalizacji deszczowej wraz ze zjazdem na 
drogę powiatową działka 265 wraz z dokumentacją kwota 783 630,00  zł, dokumentacja i 
przebudowa drogi w miejscowości Martiany działka 162/3, 3/9 , 3/13 wraz z wykonaniem 
kanalizacji deszczowej kwota 155 530,00 zł dokumentacja i przebudowa drogi w miejscowości 
Sykstyny działka 24/ 22 , 24/20 , 24/2 kwota 77 250 zł, dokumentację przebudowy drogi w 
miejscowości Łazdoje działka 245 wraz ze zjazdem na drogę wojewódzką, działka nr 42 kwota 
126 315 zł. Dokumentacja przebudowy drogi w miejscowości Salpik, działka 116 ,121, 121/7 
wraz ze skrzyżowaniem z drogą powiatową, działka nr 113/2 kwota 226 000 zł i przebudowa 
drogi w miejscowości Bałowo to jest działka 13/7 , 11/10 ,11/7 tu kwota 157 590 zł.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod 

głosowanie.  

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
Nr XXXVI/186/2021 w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Kętrzyn na 2021 rok  
(zał. Nr 5 ) 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na 
poprawę parametrów techniczno-użytkowych drogi powiatowej Nr 1737N drogi Nr 1618N 
Koczarki-Krzyżany 
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wskazał, iż  ta inwestycja jest zrealizowana przez 
powiat, gdzie  na początku w systemie 50 na 50 do dokumentacji.  Wynikiem tego działania 
jest przebudowa tej drogi. Natomiast okazało się, iż droga jest za wąska. Wójt wskazał, iż po 
informacjach od sołtysa, radnej i mieszkańców spotkał się z wykonawcą oraz Starostą w 
powyższej sprawie. W związku z powyższym należy dołożyć na odcinku około 2 km 0,70 cm 
szerokości drogi z masy bitumicznej.  To działanie również jest przy współudziale powiatu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod 

głosowanie.  
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Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
Nr XXXVI/187/2021 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi kętrzyńskiemu na poprawę 
parametrów techniczno-użytkowych 
drogi powiatowej Nr 1737 N, drogi Nr 
1618N Koczarki-Krzyżany  (zał. Nr 6 ) 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 

 

 

 

 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na 
opracowanie dokumentacji projektowej pn. Poprawa parametrów techniczno-użytkowych drogi 
powiatowej Nr 1727N na odcinku Nowa Różanka do granicy gminy w kierunku miejscowości 
Winda 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił,  uchwała, dotyczy pomocy dla powiatu Kętrzyńskiego. 
Opracowanie dokumentacji projektowej dot. Nowej Różanki Kolonii, czyli za Nową Różanką w 
kierunku Windy 
do granic administracyjnych Gminy wiejskiej Kętrzyn. Również ta pomoc jest realizowana w 
systemie 50 na 50 czyli 50% kosztów ponosimy my, a drugą połowę powiat kętrzyński ( 50% 
kosztów po stronie gminy to jest 23 985 zł)  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod 

głosowanie.  

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
Nr XXXVI/188/2021 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi kętrzyńskiemu na 
opracowanie dokumentacji projektowej 
pn. poprawa parametrów techniczno-
użytkowych drogi powiatowej Nr 
1727N na odcinku Nowa Różanka do 
granicy gminy w kierunki miejscowości 
Winda  (zał. Nr 7 ) 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
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      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
 
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na 
realizację zadania inwestycyjnego – wykonanie ( budowa) przejścia dla pieszych w obrębie 
skrzyżowania drogi powiatowej Nr 1735N Kętrzyn-Sławkowo-Nakomiady z drogą 
podporządkowaną 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż starostwo powiatowe otrzymało dofinansowanie - wartość 
całkowita przejścia dla pieszych w miejscowości Nowa Wieś Kętrzyńska to 80 ponad 81 000 
zł. Tutaj wkład naszej gminy wiejskiej Kętrzyn w podniesienie bezpieczeństwa mieszkańców 
Nowej Wsi wynosi 14 115,12 gr . Wójt przypomniał, iż zgodnie z tym co mówił starosta -są 
pieniądze , które pozostają z rezerwy. Tu również zostanie wykonany chodnik o długości 135 
m o wartości około 70 000 zł -do tego zadania nasz samorząd nic nie dokłada złotówki . 
 
 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod 

głosowanie.  

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
Nr XXXVI/189/2021 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi kętrzyńskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego – wykonanie ( 
budowa) przejścia dla pieszych w 
obrębie skrzyżowania drogi 
powiatowej Nr 1735N Kętrzyn-
Sławkowo-Nakomiady z drogą 
podporządkowaną  (zał. Nr 8 ) 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
 
 
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na 
opracowanie dokumentacji projektowej pn. poprawa parametrów techniczno-użytkowych drogi 
powiatowej Nr 1799N na odcinku od DW650 do granicy gminy w kierunku miejscowości Dłużec 
 

Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż uchwała dotyczy również. udzielenia dla powiatu 
Kętrzyńskiego pomocy finansowej na opracowanie dokumentacji od drogi wojewódzkiej, czyli 
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650-tej od Srokowa do granic administracyjnych gminy, czyli do Dłużca . Kwota tej pomocy to 
jest 42 127,50  
w systemie 50 na 50. W przypadku tej dokumentacji powiat ma dofinansowanie do realizacji 
na tę drogę oraz  Parcz od miejscowości do skrzyżowania z tą drogą powiatową.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod 

głosowanie.  

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
Nr XXXVI/190/2021 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi kętrzyńskiemu na 
opracowanie dokumentacji projektowej 
pn. poprawa parametrów techniczno-
użytkowych drogi powiatowej Nr 
1799N na odcinku od DW650 do 
granicy w kierunku miejscowości  
Dłużec   (zał. Nr 9 ) 

 
 
 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
 
 
 
 
Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków i przekazania go do zaopiniowania 
 
Prezes GPK wyjaśnił, iż zgodnie z art. 19 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 
Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Kanalizacyjne jest zobligowane do przygotowania projektu 
zmian w dotychczasowym regulaminie  i przedstawienia Radzie Gminy, celem stworzenia 
regulaminu Rady Gminy, która z kolei przekazuje swój projekt uchwały do zaopiniowania 
Wodom Polskim. W tym momencie po uzyskaniu zgodnej opinii regulamin ten , już jako 
regulamin  ma zostać przyjęty jako obowiązujący. W 2017 roku doszło do nowelizacji ustawy 
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę, 2 lata później zmieniło się prawo budowlane  - szczególnie 
tutaj art. 35 prawa budowlanego, który obliguje nas do tego, aby dopasować regulaminy do 
istniejącej litery prawa. Najważniejsze zmiany, które są w tym regulaminie dotyczą przede 
wszystkim tego, że nie jest w nim wskazane dokładnie i precyzyjnie przedsiębiorstwo, które 
zaopatruje w wodę mieszkańców gminy i odprowadza ścieki z terenu gminy. Regulamin jest 
zrobiony w sposób obiektywny. Ponadto w regulaminie zgodnie z zapisami litery prawa 
zrezygnowano z zapisów związanych z pobieraniem opłat za wydanie warunków przyłączenia 
do sieci. Ponadto zredagowano regulamin w taki sposób, aby zminimalizować tutaj powielone 
zapisy z istniejących przepisów prawa, oraz dopasować do dotychczasowych orzeczeń sądów 
w tej sprawie - chodzi o sąd Administracyjny. 
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod 

głosowanie.  

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
Nr XXXVI/191/2021 w sprawie 
przyjęcia projektu regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków i przekazania go do 
zaopiniowania  (zał. Nr 10 ) 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów – Szlak 
Świętej Warmi 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż uchwała dotyczy przystąpienia naszego samorządu do 
stworzenia miast, gmin powiatów, Szlak Świętej Warmii  i Warmia - omawialiśmy to dokładnie 
na wspólnym posiedzeniu komisji.  Wójt wyjaśnił, iż uczestniczył  gościnnie w spotkaniu, gdzie 
przedstawiano koncept powstania Szlaku Świętej Warmii ,który zakłada utworzenie szlaku 
turystycznego długości ok.450 km. łącząc najważniejsze miejsca. Koncept jest taki, aby 
powstawały pętle turystyczne, piesze ,rowerowe, konne kajakowe, oczywiście przy 
wykorzystaniu lokalnego potencjału. Potencjał czy też strukturę noclegową ,agroturystyki, 
hotele pokoje, gościnne, obiekty sakralne, lokalnych producentów, żywności, gospodarstwa 
rolne, producentów miodów, pamiątek, punkty widokowe, stadniny koni, muzea ,skanseny, 
transport lokalny, punkt informacji turystycznej organizatorów eventów, teatry ,filharmonie, 
agencje turystyczne, wypożyczalnie sprzętu wodnego, pojazdów i rowerów ,filmy promocyjne, 
plaże miejskie i baseny. Oczywiście to też wsparcie dla małych przedsiębiorstw lokalnych oraz 
dla gmin 
 poprzez pobudzanie gospodarki i rynku usług. Zbudowanie rynku i weekendowych usług 
turystycznych jako reakcja na zapotrzebowanie po pandemii, opracowanie szlaku pielgrzymek 
indywidualnych dla turysty krajowego i zagranicznego, wykorzystanie potencjału 
województwa, 
lotnisko Szymany prywatne Frombork czy też Wilamowo, które, mamy na terenie gminy. Wójt 
wyjaśnił, iż nasz samorząd również tam być powinien i być  partnerem. Nasza gmina ,nasz 
samorząd może być dobrym łącznikiem pomiędzy wielkimi jeziorami mazurskimi.  Uważa i ma 
nadzieje, że w niedługim czasie uda nam się wybudować ścieżkę rowerową od wielkiej pętli 
mazurskiej do Kętrzyna, dalej Święta Lipka i skomunikować potencjalnego turystę.  Wójt dodał, 
iż na dzień dzisiejszy nie wiąże się to dla nas z żadnymi kosztami, składkami. Z tego, co 
wstępnie rozmawialiśmy ma być to zadaniowe - pojawia się problem, spotykamy się chcemy 
coś zrobić i wówczas  rozmawiamy jak to sfinansować .  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod 
głosowanie.  
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XXXVI/192/2021 w sprawie 
przystąpienia do Stowarzyszenia 
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Miast, Gmin i Powiatów – Szlak Świętej 
Warmii  (zał. Nr 11) 

 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Kętrzyn 
 
Przewodnicząca komisji Skarg Wniosków i Petycji wyjaśniła, iż Komisja Skarg Wniosków i 
Petycji na posiedzeniu w dniu 30 czerwca wnikliwie zapoznała się z treścią pisma. Z uwagi na 
fakt, iż z jego treści nie wynikało jednoznacznie czy stanowi ono skargę na działalność wójta, 
Komisja Skarg Wniosków i Petycji wystąpiła z wnioskiem o sprecyzowanie intencji 
wnioskodawczyni, jednocześnie poinformowano o przeprowadzaniu przeprowadzeniu wizji 
lokalnej na terenie z udziałem zainteresowanych w celu zebrania dodatkowych informacji o 
przedmiotowej sprawie. 
Na posiedzeniu komisji w dniu 12 lipca 2001 roku, komisja jednogłośnie uznała, iż 
postępowanie prowadzone przez wójta nie naruszyło obowiązujących przepisów prawa, było 
przeprowadzenie przeprowadzane w terminie i z należytą starannością. Dodatkowo decyzja 
wójta oparta była przede wszystkim na opinii sołtysa i rady sołeckiej, która to wskazała inne 
przeznaczenie terenu, 
niż wydzierżawienie go osobie prywatnej, członkowie komisji uzyskali informację o możliwości 
ponownego przeanalizowania sprawy i wydania opinii w tym zakresie. Dlatego też 
zaproponowano, więc wnioskodawczyni ponowne wystąpienie do rady sołeckiej sołtysa o 
zmianę dotychczasowej opinii oraz o ponowne wystąpienie wójta gminy o wydzierżawienie 
gruntów, o których mowa. Komisja rekomenduje skargę jako niezasadną. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy wskazała, iż w treści uchwały w punkcie w § 1 jest 
sformułowanie, 
uznaje się skargę na działalność wójta za zasadną lub niezasadną.  Zaproponowała,  aby w § 
1 pozostawić sformułowanie niezasadną. 
 
 
 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod 

głosowanie.  

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
Nr XXXVI/193/2021 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność 
Wójta   (zał. Nr 12) 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
 
 
Ad.pkt 5 Interpelacje i zapytania radnych 
 
Brak uwag. 
 
 
Ad.pkt 6 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Brak uwag. 
 
 
Ad.pkt 7 Przyjęcie protokołów  
 
- z sesji z dnia 15 września 2021 roku 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, , 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   2 radnych : Mirosława Katiuszyn, Mirosław Tomasik 

 

Ad. pkt. 8 Sprawy różne 
 
 
1/ Do Rady Gminy wpłynęło pismo mieszkańców Trzech Lip dot. stanu drogi w miejscowości. 
Odpowiedzi udzielono w terminie. 
 
Wójt Gminy dodał, iż  dokumentacja została wykonana dwuetapowo. Dokumentacja jest 
wykonana , jest złożony wniosek do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. W chwili obecnej 
czekamy na rozstrzygnięcie. 
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Radna Pani Renata Olechnowicz wskazała, iż co roku składamy wniosek do budżetu na 
naprawę tej drogi oraz w tym roku na zebraniu wiejskim przeznaczyliśmy środki finansowe na 
lampy w tej miejscowości z funduszu sołeckiego. 
 
2/ Do Rady Gminy Kętrzyn wpłynęło pismo skierowane przez Pomorskie Wodne Ochotnicze 
Pogotowie Ratunkowe - podmiot uprawniony do wykonywania ratownictwa wodnego. 
 
3/ Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż wpłynęło pismo Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego które w części stanowi skargę na działalność Wójta Gminy Kętrzyn, celem 
załatwienia w trybie skargowym.  Zaproponowała  przekazanie, skargi do Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji. 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn 
Mirosława, 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia , Mańkowska Agnieszka, 
Olechnowicz  
      Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, ,Żukowska , Dziemiela 
Wiesław 
      Adriana,  Tomasik Mirosław, Rutkowski Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych ; 

 
 
 
Protokół zakończono i podpisano. Protokół zawiera 15 stron oraz 12 załączników. 
 
 
 

Protokołowała :               Przewodnicząca Rady 
Gminy  

 
    Inspektor ds. obsługi rady              Teresa Marzena Juchniewicz 
              Jagoda Pyrka   


